
 
 

 

16 januar 2023  
 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Synes Naalakkersuisut, at tilsynet med fangst ved Tasiilaq som foregår fra Nuuk er godt? 

2. Har Naalakkersuisut planer om et fartøj til brug ved tilsyn? 

3. Hvad vil et overslag på de økonomiske omkostninger for ansættelse af en fangstbetjent i 

Tasiilaq være ifølge Naalakkersuisut? 

4. Hvis Naalakkersuisut ikke har planer om at ansætte en fangstbetjent i Tasiilaq, hvad er 

begrundelsen? 

(Medlem af Inatsisartut Mala Høy Kúko, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Ved et tidligere spørgsmål har jeg fået svar, at tilsyn er begyndt i maj måned 2021 fra Nuuk1. 

I foråret 2022 kom mange hvidhvaler ind i Kuummiut fjorden. Dengang blev hele fangsten 

konfiskeret. Mange hvidhvalerne kom ind i fjorden igen lige før jul. Disse blev heldigvis fanget 

lovligt. Hvis der skal være et godt samarbejde mellem fangerne og Naalakkersuisut på længere 

sigt, er tilsyn en god måde. 

Jeg ønsker at modtage svarene indenfor 10 arbejdsdage. 

 

                                                           
1 https://ina.gl/documents/para3637/2021/svar/134_2021_fartoej_kontrol_fangst_MHKUK_svar.pdf 


